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Zpráva o činnosti Akademického senátu Fakulty stavební ČVUT v Praze v roce 2021 
 
 
Úvodem  
 
Členové Akademického senátu Fakulty stavební Českého vysokého učení technického v Praze (AS 
FSv) byli zvoleni 26. a 27. listopadu a 4. prosince 2019 na funkční období 2020 až 2023. V roce 2021 
AS FSv zasedal ve dnech 24. listopadu 2021, 3. listopadu 2021, 20. října 2021, 29. září 2021, 
16. června 2021, 26. května 2021, 12. května 2021, 31. března 2021, 24. února 2021, 27. ledna 2021. 
Funkci sekretářky vykonávala paní kolegyně Kateřina Masná. 

Účast členů AS na jednotlivých zasedáních AS a změny ve složení jsou uvedeny v zápisech, viz 
portal.fsv.cvut.cz/senat/senat.php. Vzhledem k epidemiologické situaci proběhla některá zasedání 
online. 

 
 

1. Shrnutí činnosti 
 
Materiály pro zasedání AS FSv byly připraveny organizovány v komisích a ve studentské komoře. 
Práce komisí a studentské komory je shrnuta v dalších bodech zprávy. Během roku byly průběžně 
projednávány materiály, předkládané senátu vedením fakulty, mezi které zejména patří: 

− metodika a rozpis dotace NIV na rok 2021, 
− projednání a schválení rozpočtu na rok 2021,  
− projednání a schválení rozpisu NIV pro rok 2021,  
− podmínky pro přijetí do bakalářského a magisterského studia, 
− zpráva o hospodaření FSv ČVUT za 2020, 
− údržba budov fakulty, 
− příprava rekonstrukce pláště budovy B, 
− příprava rekonstrukce poslucháren B a 
− příprava akreditací.  

 
 
2. Studentská komora 
 
Studentská komora 
Členové studentské komory Akademického senátu FSv (SKAS FSv) se v roce 2021 účastnili všech 
jednání Akademického senátu FSv a komisí AS FSv a aktivně předkládali témata k řešení a 
napomáhali řešit klíčová řešená témata. Nejdůležitější informace jsou uvedeny níže. 

a) Členové SKAS FSv řešili (a dále řeší) zavedení Studentského ombudsmana na FSv, který by 
pomáhal studentům řešit náročné situace, do kterých se mohou během studia dostat. 

b) Členové SKAS FSv pomohli zajistit aktualizaci otázek v anketě výuky tak, aby anketa mohla 
lépe sloužit studentům i vedení fakulty při zlepšování výuky. 

c) Členové SKAS FSv řešili digitalizaci formálních dokumentů (přihlášky, vyrozumění atd.) a 
elektronizaci studijních pomůcek. 

d) V rámci speciální senátní komise členové SKAS FSv diskutovali nad plánovanými změnami ve 
vědě a výzkumu na FSv, kdy se vyjadřovali zejména k otázkám souvisejícím s doktorským 
studiem. 

e) O. Váňa ze SKAS FSv získal místo senátora i v AS ČVUT, takže nyní už máme dva 
studentské senátory, kteří jsou zároveň ve fakultním i univerzitním senátu. 

f) Členové SKAS FSv průběžně informovali studenty skrze Instagram, Facebook a web 
o nejzajímavějších věcech z AS FSv. 

Další informace o činnosti SKAS FSv lze dohledat v semestrálních Zprávách o činnosti SKAS FSv na 
stránce skas.fsv.cvut.cz a sociálních sítích SKAS FSv. 
 
 
3. Pedagogická komise 
 
Pedagogická komise se průběhu roku 2021 sešla třikrát dle aktuální potřeby. Jarní jednání proběhla 
online prostřednictvím MS Teams, podzimní jednání bylo kontaktní formou:  
 
a) Dne 17. 3. 2021 komise projednala anketu hodnocení výuky a řešila drobné možnosti úprav otázek 

a struktury ankety. Dále komise začala řešit na návrh členů AS FSv možné úpravy přílohy A 
Metodiky rozdělení provozních zdrojů. Po domluvě bylo domluveno další jednání pouze s jedním 
bodem týkající se metodiky.  

b) Dne 29. 3. 2021 se komise sešla v souvislosti s výpočtem pedagogického výkonu kateder, který je 
součástí Metodiky rozdělení finančních prostředků na FSv, kde se jednalo zejména o návrhu doc. 

https://portal.fsv.cvut.cz/senat/senat.php
https://skas.fsv.cvut.cz/
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Vaškové (podpořeného doc. Pazderkou, doc. Janderou a Ing. Mottlem) na vyrovnání disproporcí 
ve financování multi-katedrových předmětů typu projekt. Výsledkem jednání byl návrh usnesení 
dávající podnět vedení fakulty k provedení revize a řádnému prodiskutování přílohy A Metodiky 
rozdělení provozních zdrojů na rok 2022 – Metodika výpočtu pedagogického výkonu kateder, 
zejména s hledem na financování multi-katedrových projektů. Toto usnesení bylo následně přijato 
AS FSv. 

c) Dne 27. 10. 2021 komise projednala Směrnici děkana pro realizaci bakalářských a magisterských 
studijních programů na fakultě stavební ČVUT v Praze – byly představeny hlavní úpravy směrnice 
spíše formálního charaktery – komise doporučila podmínky ke chválení. Dalším bodem jednání 
byla příloha A Metodiky rozdělení provozních zdrojů na rok 2022 – Metodika výpočtu 
pedagogického výkonu katedry. Jednání proběhlo s ohledem na financování vybraných multi-
katedrových studijních předmětů typu projekt. Na základě jednání komise přijal AS FSv usnesení, 
ve kterém navrhuje, aby finanční posílení bylo provedeno prostřednictvím položky rozpočtu, která 
bude hrazena z fakultních zdrojů mimo standardní prostředky určené metodikou na pedagogiku, a 
výčet dotčených projektů byl součástí Metodiky výpočtu pedagogického výkonu kateder.  

 
Další téma, kterému se komise intenzivně věnovala, byl rezervační systém zkouškových místností pro 
zkouškové období ZS. Paní proděkanka informovala, že rezervace budou spuštěny v pozdějším 
termínu s ohledem na nejistý vývoj epidemiologické situace. Krátce byl diskutován oficiální rozvrh 
stavební fakulty s cílem zlepšit jeho přehlednost. Jako hlavní nedostatek komise spatřuje 
nepřehlednost v případě rozvrhu více učeben najednou. Na základě jednání byl osloven zástupce VIC 
a proběhla úprava zobrazení.   
 
 
4. Ekonomická komise  
 
V roce 2021 se Ekonomická komise sešla čtyřikrát. Z toho pouze první zasedání proběhlo fyzicky, 
ostatní zasedání proběhla online. 
a) Dne 16. 3. bylo hlavním bodem projednání Metodiky rozdělení NIV na rok 2021. Pan děkan 

komentoval provedené změny oproti roku 2020: 
1. Navýšení mimonormativu ČVUT o 3,5 mil. kvůli nákupu Fragnerovy galerie; 
2. Posílení mzdových prostředků Katedry jazyků o 0,2 mil.; 
3. Změna rozepisování Indikátoru VaV ve výpočtu dle ukazatele K (75 % dle podílů kateder na 
tomto indikátoru 2016-2020; 25 % dle podílu kateder na publikacích s IF z let 2018-2020); 

4. Změna rozepisování prostředků DKRVO (80 % dle podílů kateder na DKRVO 2020 – 
Stabilizační část; 20 % dle aktuálního výkonu vědy  

 – Motivační část, stejná hlediska jako loni); 
5. Ve výpočtu indikátoru Publikace s IF se počítají body z aplikace V3S za roky 2018- 
2020 (IF/medián oboru). 

Následovala diskuze, ve které zaznělo několik námětů. Většina členů komise podpořila snahu 
pana děkana o vyšší začlenění aplikovaného výzkumu do Metodiky ČVUT. Materiál byl 
doporučen AS ke schválení. 

b) Dne 5. 5. bylo na komisi projednáno Rozdělení prostředků NIV na rok 2021. Rozdělení 
prostředků NIV kopíruje schválenou Metodiku, dosazeny byly pouze vstupní hodnoty a provozní 
zdroje jednotlivých mimonormativních útvarů. Pan děkan také komentoval rozdělení zdrojů dle 
ukazatele DKRVO. Dochází k nárůstu motivační části. Katedry se musí zaměřit na publikování v 
impaktovaných časopisech. Pro hodnocení aplikovaného výzkumu byla využita celková výše 
prostředků v projektech AV. Do budoucna se plánuje přechod na hodnocení kvalitních 
aplikovaných výstupů. Dále komentoval dokument pan tajemník. Po diskuzi byly opraveny drobné 
chyby a materiál doporučen ke schválení AS. 

c) Dne 19. 5. byl na komisi projednán Rozpočet fakulty na rok 2021, který navazuje na Rozpis 
prostředků NIV. Komise neměla žádné připomínky a materiál souhlasně projednala. Dále byla 
panem tajemníkem představena Zpráva o hospodaření za rok 2020. Diskuze proběhla nad 
výnosy podle jednotlivých typů akcí. 
Ukazuje se, že zejména granty aplikovaného výzkumu přinášejí velký objem peněz. Diskuze se 
tedy soustřeďovala na podporu řešitelů projektů, kterou pan tajemník vnímá a do budoucna bude 
posílena podpora řešitelů na oddělení VaV. Na příští rok pan tajemník slíbil přepracování 
konceptu Zprávy o hospodaření a rozdělení materiálu na povinnou část (odeslána na ČVUT a 
MŠMT) a analytickou část pro AS, kde by byly vybrané ukazatele. 

d) Dne 25. 10. byly projednány informativní body pana tajemníka. Nejdříve komentoval personální 
situaci na Ekonomickém oddělení, dále informoval o přípravě Zprávy o hospodaření. Dále komisi 
informoval o přípravách Fondu SW vybavení, aby se systémově řešily SW licence. Na závěr 
vysvětlil členům komise fungování FRIM, nákupů investic a odpisů. 
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5. Legislativní komise 
 
V průběhu roku 2021 legislativní komise AS FSv jednala celkem pětkrát. 
a) Při prvním jednání, které se konalo dne 3. 3. 2021 a které proběhlo v distanční formě, pan děkan 

v jeho první části představil legislativní komisi návrh textu dokumentu „Opatření děkana o 
realizaci Karierního řádu na FSv“ a podrobně vysvětlil a zdůvodnil jeho jednotlivé části. V rámci 
jednání bylo navrženo několik doplnění a úprav textu projednávaného opatření děkana, byl 
doporučen termín pro ukončení prvního periodického hodnocení pracovníků (31. 3. 2022) a dále 
byly podrobněji diskutovány lhůty periodicity hodnocení pro jednotlivé pracovní pozice. V druhé 
části jednání legislativní komise byl projednán návrh doplnění vnitřního dokumentu „Jednací řád 
AS FSv“ o ustanovení, které v případě mimořádné situace umožňuje AS FSv zasedat 
bezkontaktně pomocí videokonference. 

b) Druhé jednání se konalo 17. 3. 2021 v distanční podobě. Jeho základní náplní bylo projednání 
připomínek legislativní komise Akademického senátu ČVUT k prvotnímu návrhu ustanovení 
„Jednacího řádu AS FSv“ umožňujícímu distanční zasedání AS FSv, jehož znění bylo navrženo 
na jednání legislativní komise AS FSv dne 3. 3. 2021. Po diskuzi byla přijata formulace tohoto 
ustanovení v podobě, která byla doporučena legislativní komisí AS ČVUT. 

c) Třetí jednání legislativní komise AS FSv se uskutečnilo 2. 6. 2021 opět v distanční formě a bylo 
věnováno projednání návrhu 1. změny vnitřního předpisu „Volební řád AS FSv“, kterou na 
jednání legislativní komise představil její předkladatel, pan děkan. Hlavní úpravy dokumentu 
spočívaly v tom, že byla zavedena volba do AS FSv v elektronické formě a že byla doplněna 
ustanovení týkající se činnosti a pravomocí volební komise. 

d) Čtvrté jednání legislativní komise proběhlo 6. 10. 2021 po dlouhé době kontaktně. Na jeho 
začátku pan proděkan pro vědeckovýzkumnou činnost seznámil přítomné členy komise s 
návrhem vedení fakulty na doplnění vnitřního předpisu „Řád doktorského studia na FSv ČVUT“. 
Nově vkládaný odstavec, který umožňuje oponentům standardně se účastnit na obhajobě 
disertační práce distančně, byl následně projednán. 

e) Páté jednání legislativní komise proběhlo korespondenčně v období od 4. do 8.11. 2021. Jeho 
základní náplní byl návrh 2. změny dokumentu „Organizační řád FSv“, který je přílohou vnitřního 
předpisu „Statut Fakulty stavební ČVUT“. Tato změna spočívala v rozšíření fakultních pracovišť o 
jednu novou organizační jednotku. Vedle této úpravy byly opraveny tři formální nedostatky 
původního textu. 

 
 
6. Technická komise 
 
Technická komise se v roce 2021 sešla pětkrát. Na programu schůzek byly projednány okruhy: 
a) Webové stránky FSv 

V souvislosti s aktualizací vnějšího webu FSv bylo nutné sladit informace, které se vyskytují 
duplicitně i na interním webu FSv a způsob automatického předávání informací mezi oběma 
weby. Vedoucí PR oddělení Ing. Gallová předložila soupis informací, které se přenášejí 
z interního webu na externí. Seznam bude průběžně doplňován a znovu diskutován v roce 2021. 

b) Navigace po fakultě 
Proděkan Vokurka během roku průběžně informoval TK o vývoji navigačního systému. vzhledem 
k situaci spojené s opatřeními k omezení šíření Covid-19 jsme nepokročili. Nebylo možno oslovit 
externí firmy, které by navrhly jednotný navigační systém. FSv bude zatím navigační systém řešit 
vlastními silami. 

c) Rekonstrukce poslucháren u budovy B 
Proděkan Vokurka seznámil TK a AS FSv s vývojem rekonstrukce poslucháren B. Rekonstrukce 
proběhla s mírným zpožděním, dokončení akce až v roce 2021 (rekonstrukce probíhá i v letním 
semestru roku 2021), což však vzhledem k situaci, kdy byla zrušena prezenční výuka 
neznamenalo žádné provozní omezení pro FSv. 

d) Rekonstrukce budovy B 
Zásadní zlom nastal v přístupu ČVUT, kdy došlo k přenesení veškerých řídících a koordinačních 
činností směrem k projektantovi na odbor výstavby a investiční činnosti ČVUT. Ten komunikuje 
nadále s proděkanem Vokurkou a tajemníkem Matějkou. V průběhu roku 2020 docházelo ke 
značnému zpoždění termínu odevzdání projektové dokumentace pro stavební povolení od 
projektanta. Již podle předběžných výstupů projektanta lze usuzovat, že cena rekonstrukce 
výrazně převýší původní plánovanou cenu investice 600 miliónů Kč, která je schválená v rámci 
ČVUT. Možnosti dofinancování z jiných dotačních programů ČR (zejména SFŽP) nakonec FSv 
vyhodnotila jako nerealizovatelné. V roce 2021 se předpokládá předložení projektové 
dokumentace ve stupni DSP, ke kterému bude muset FSv zaujmout stanovisko jak z hlediska 
technického řešení, tak z hlediska investičních nákladů. 
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e) Ostatní rekonstrukce 
Proděkan Vokurka přednesl informace o postupu rekonstrukcí objektů FSv Výukové středisko 
Telč a Výukové středisko Mariánská, postup prací probíhá podle předpokládaného plánu a 
v plánovaných termínech.  

f) Nastavení pravidel pro elektronickou komunikaci 
Tajemník Matějka informoval TK a následně AS o nových pravidlech oficiální mailové 
komunikace. Nadále bude nutné pro všechny zaměstnance používat při pracovní komunikaci 
pouze domény @fsv.cvut.cz nebo @cvut.cz. Přeposílání na soukromé emailové adresy bude 
ukončeno. Přeposílání mezi doménami @fsv.cvut.cz a @cvut.cz bude fungovat, ale nelze 
vyloučit automatické označování některých zpráv jako spam. Vedoucí VIC Ing. Líbenek upozornil 
na možnost sloučení domény @fsv.cvut.cz a @cvut.cz při zachování výhod domén @cvut.cz 
(jedná se zejména o služby MS Exchange serveru, MS TEAMS, MS SharePoint atd.). 
Pro komunikaci studentů je možné využívat soukromé mailové adresy studentů. 

g) Ostatní  
Byly řešeny především podněty studentské komory AS a SKAS.  
Jednalo se zejména tyto body: 

- vybavení prostor pro studenty (umístění mikrovlnné trouby), zajištění funkčnosti VZT 
v tiché studovně, funkčnost veřejných počítačů v tiché studovně,  

- možnosti využití NFC technologie v mobilních zařízeních ve spojení s kartami studentů a 
zaměstnanců, 

- byl předložen Projekt evakuačních opatření vedoucím STPS Mgr. Šteffelem 
k připomínkování, 

- přístup do budovy a role studentů – senátorů v systému IdM 
- byl podán podnět vedení FSv pro vytvoření prostoru pro prezentace oslav ukončení 

studentů a zamezení poškozování prostoru před hlavním stupem do budov FSv 
Dále byl studován návrh na vytvoření Klubu alumni pro absolventy FSv. Tento bod bude 
podrobněji rozpracován v roce 2021. 

 
 

7. Závěrem  
 
Vedení AS FSv děkuje členům akademické obce fakulty za pomoc činnosti a členům senátu 
za obětavou práci pro rozvoj FSv ČVUT v Praze.  
 
 
V Praze 21. 3. 2022 

 
Jiří Cajthaml 
Jakub Holan  
Michal Chalupa 
Aleš Jíra 
Jan Kašpar 
Michal Polák 
Rostislav Šulc 
František Wald 
 
 
Jiří Pazderka v.r. 


